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ســید ابراهیم رئیسی شــامگاه دوشنبه در 
نشستی صریح و صمیمی با بیش از ۵۰ نفر 
از ســران احزاب و فعالان سیاسی کشور، با 
بیان اینکه این نشست در لبیک به فرمایش 
رهبر معظم انقاب اســامی در راســتای 
تاش برای ایجاد شــور و افزایش مشارکت 
در انتخابــات پیش رو برگزار شــده اســت، 
چنین جلســاتی را در نزدیک کردن نگاه ها 
به یکدیگــر و هم افزایی احزاب و چهره های 
سیاسی، اجتماعی و اثرگذار در تقویت فضای 

انتخاباتی در جامعه موثر دانست.
رئیس جمهوری در این جلسه ۳ ساعته که 

با طــرح دیدگاه ها، نظــرات و انتقادات های 
گوناگــون همراه بود، با تبریک فرارســیدن 
ســالروز ولادت باســعادت حضرت صدیقه 
طاهــره)س( و نیــز ســالروز میــاد امام 
خمینی)ره(، حضور در جمع فعالان سیاسی 
و سران احزاب را فرصتی ارزشمند توصیف و 
تصریح کرد: استنباط از فرمایشات اخیر رهبر 
معظم انقاب اسامی این است که در شرایط 
فعلی مهمترین وظیفه همه فعالان سیاسی 
در نظام جمهوری اسامی ایران اعم از دولت، 
قوای سه گانه و احزاب و چهره های سیاسی، 
ایجاد و ارتقای امید و نشاط در جامعه است.

رئیســی، دلدادگی به انقاب اســامی به 
رهبری امامی تحول خواه و خون های ریخته 
شــده به پای درخت تنومند انقاب را نقطه 
اشــتراک همه فعالین سیاسی و اجتماعی 
در نظام جمهوری اســامی ایران دانســت 
و با اشــاره به اقدامات بزرگی که در جریان 
فعالیت بخش های مختلف نظام در طول ۴۴ 
سال گذشــته به انجام رسیده است، بر نگاه 
واقع بینانه، منصفانه و توأمان به دستاوردها 
و کاســتی های دوره های گذشته تاکید کرد 
و افــزود: همه باید بدانیم کــه اگر اقدام به 
تخریب وجهه دیگران کنیم، وجهه و اعتبار 
خود ما بالاتر نمی رود؛ دشمن به دنبال نفی 
دســتاوردهای نظام و توقف پیشرفت کشور 
اســت لذا همه موظفیم ضمــن افتخار به 
دستاوردهای ۴۴ سال گذشــته، برای رفع 
کاستی ها و پیشرفت های بیشتر تاش کنیم.
رئیس جمهوری با مهم دانستن نقش احزاب 
در اصاح امور کشور، تاش برای اصاح گری 
و رفع گره ها را از کارکردهای اصلی احزاب و 
گروه های سیاسی و اجتماعی دانست و اظهار 
داشت: امروز همه موظیفم فارغ از اینکه چه 

کسی گره را ایجاد کرده، برای رفع آن تاش 
کنیم.

رئیسی به برنامه دولت برای تکمیل طرح های 
نیمه تمام اشــاره کرد و گفــت: برای دولت 
مهم این نیســت که این طرح هــا در زمان 
کدام دولت آغاز شــده و تکمیل آنها به نام 
چه دولتی نوشته می شود، آنچه مهم است، 
تکمیل و بهره برداری از این طرح هاست که 
باعــث رضایت مندی مــردم، ارتقای امید و 

افزایش سرمایه اجتماعی نظام خواهد شد.
رئیس جمهوری همچنین طــرح انتقاد در 
جامعه را باعث رشــد و کمال دانســت و با 
بیان اینکه ایــن دولت برخاف برخی دیگر 
که ادعای مدارا داشــته اند، سعه صدر بالایی 
در برابر انتقادات داشته است، تصریح کرد: از 
طرح انتقادات، نظرات و دیدگاه های مختلف 
و متنوع استقبال می کنیم، اما طرح انتقادات 
باید نتیجه عینی برای مردم و جامعه داشته 
باشد. رئیسی با اشاره به موضوع پرونده های 
مفاسد اقتصادی، اکتفا کردن به تکرار اخبار 
مفاســد را بی فایده و موجب سرخوردگی و 
ناامیدی مــردم و افکار عمومی دانســت و 

خاطرنشان کرد: آنچه در این زمینه می تواند 
موثر بوده و ضمن اصاح امور به ارتقای امید 
و نشاط مردم بیانجامد، دو موضوع پیگیری 
مســتمر در به نتیجه رســاندن پرونده ها و 
برخورد با مفسدین و از بین بردن بسترهای 

فساد برای جلوگیری از تکرار آن است.
رئیس جمهــوری در ادامه حضور ســایق 
مختلف را باعث هم افزایی در مسیر پیشبرد 
کشور دانست و افزود: دولت نه تنها از حضور 
سایق مختلف در مجلس نگران نیست، بلکه 
آن را بستری برای شکل گیری مجلس قوی 
می داند که می تواند تقویت دولت و در نتیجه 
افزایش قــدرت و اقتدار ایــران را به دنبال 

داشته باشد.
رئیســی با تاکید بر پرهیز از قبیله گرایی در 
فعالیت احزاب و گروه های سیاســی، درباره 
مباحث مطــرح در احــراز صاحیت ها نیز 
تصریح کرد: از نظــر دولت همه افراد دارای 
صاحیت هســتند، مگر اینکه دلیل متقنی 
بر عدم صاحیت وجود داشــته باشد. مهم 
افزایش مشارکت است که همه باید در این 

مسیر تاش کنند.

دولت از حضور سلایق مختلف در مجلس نگران نیست

نتایج بررسی صلاحیت داوطلبان 
مجلس جمعه اعلام می شود

محسن اسامی سخنگوی ســتاد انتخابات کشور، ۲۵ آبان تا ۱۴ دی را زمان 
بررسی صاحیت ها در هیات های نظارت اعام کرد و گفت: پاسخ استعامات 
و احراز صاحیت ها روز پنجشــنبه ۱۴ دی به وزارت کشور اباغ خواهد شد و 
به محض دریافت، آن را از طریــق فرمانداری ها به همه داوطلبان چه آنهایی 
که تایید شدند یا نشدند اعام خواهیم کرد؛ تصور می کنم اعام نتایج در روز 

جمعه ۱۵ دی ماه خواهد بود.
اسامی اضافه کرد: داوطلبانی که صاحیت آنها تأیید و یا احراز نشده، به مدت 

۳ روز از ۱۷ تا ۱۹ دی برای اعتراض فرصت دارند.

مخبر: 
ایجاد ۲۷ نقطه برای فعال سازی اقتصاد دریامحور

محمد مخبر مکران را منطقه فرصت ها خواند و برنامه ریزی برای توســعه این 
منطقه با محوریت و فعال کردن مردم طبق یک نقشه و سند آمایش سرزمینی 

براساس اسناد بالادستی را ضروری خواند.
وی تاکید کرد: ایجاد ۲۷ شــهر و نقطه جدید ساحلی از مهمترین برنامه های 
دولت ســیزدهم برای فعال ســازی اقتصاد دریامحور اســت که از این تعداد 
حدود ۱۰ شــهر در منطقه مکران قرار دارد و می تواند بســتر مناسبی را برای 

سرمایه گذاری توسط شرکت های داخلی و خارجی فراهم آورد.
در این جلسه طرح توسعه سواحل مکران در این جلسه پس از بحث و بررسی 
در کلیات مورد تصویب قرار گرفت و مقرر شــد دســتگاه های ذیربط نظرات 
اصاحی خود را ظرف دو هفته آینده اعام کنند و این ســند در کمیته ای با 
حضور مقامات تعیین شده نهایی و سپس اباغ شود. همچنین در این جلسه 
مقرر شد برای توسعه زیرســاخت های حمل و نقل در پس کرانه با محوریت 
ســاخت بزرگراه و محور ساحلی،  توسعه فرودگاه ها و تکمیل خطوط ریلی به 
ویژه خط ریلی چابهار ـ زاهدان برای اتصال به شبکه ریلی کشور سرعت گیرد.

رد دعوت رئیسی از سوی عارف
برای حضور در نشست سیاسی احزاب

منیبان نوشــت: محمدرضا عارف از حضور در جلسه روسای احزاب و فعالان 
سیاسی با ابراهیم رئیسی سرباز زد.

جلســه دو ساعته   رئیس جمهوری دولت سیزدهم، با روسای احزاب و فعالان 
سیاســی روز گذشته برگزار شد و حدود ۵۰ نفر در این جلسه حضور داشتند. 
یــک منبع نزدیک به دفتر محمدرضا عارف دربــاره عدم حضور او در دیدار با 
ابراهیم رئیســی گفت: محمدرضا عارف برای حضور در این جلسه دعوت شده 

بود اما ترجیح داد که در این جلسه شرکت نکند.

رئیسی استثناً این بار خوب حرف زد
محمدعلی ابطحی، درخصوص جلســه رئیســی با نمایندگان جریان سیاسی 
کشور در صفحه اینستاگرام خود از دیدار رئیس  دولت سیزدهم با ۵۰ نماینده 
شاخص جریان های سیاسی کشور خبر داد و نوشت: جلسه دو ساعته ای آقای 
رئیسی با روسای احزاب و فعالان سیاسی داشت. حدود ۵۰ نفر بودند. جلسه ای 
به این تنوع تا حالا ندیده بودم. خیلی ها حرف زدند. یک بار هم با صحبت های 
آقای محصولی که اصرار داشــت بهترین انتخابات ۸۸ بــوده و فتنه و از این 
صحبت ها به تشنج کشید. ربیعی جواب تندی به او داد. در همین تشنج، نوبت 
من شــد که حرف بزنم. گفتم باید قبول کنیم مردم قهرند. تمام ما هم با هم 
تاش کنیم اثری در مشارکت نخواهد داشت. شاید اگر اختیاراتی مثل سیاست 
خارجی که اثرش در اقتصاد مهمتر از همه هست و یا سیاست فضای مجازی و 
فیلترینگ را اعام کنید مجلس تصمیم می گیرد. جامعه احساس کند مجلس 
می تواند موثر باشد. مجید انصاری، محمد و محسن هاشمی، کواکبیان، مرعشی، 
نوبخت، جواد امام، علی مطهری، وکیلی، ربیعی، پزشــکیان و من از این سو و 
محصولی، روح الامینی، نظام موســوی، الله کرم و کلی از سیاسیون دیگر حرف 
زدند. آقای رئیسی به من به شوخی گفت: استثنائا این دفعه خوب حرف زدی. 
منم لازمه بگم اســتثنائا این دفعه خیلی خوب حــرف زد. به خصوص وقتی 
گفت: نظر ما این است که همه تایید شوند مگر آنان که با دلیل جدی و قانونی 
نمی توانند شرکت کنند. در حقیقت زیر آب عدم احراز صاحیت را زد. گرچه 
این جلسات در واقعیت اجتماعی اثر جدی نخواهد داشت اما برای زدن حرفها 

به صورت مستقیم خوب بود.

انتخابات

دولت

سوشیال

گروه سیاسی: نمایندگان مجلس در جلسه 
علنی روز سه شنبه به بررسی طرح ها و لوایح 
و همچنین ســوال از وزیر صنعت، معدن و 

تجارت پرداختند.
پیش از آغاز جلســه علنــی نمایندگان در 
جلســه ای غیرعلنی به بررسی سیاست های 
ارزی و پولــی بانک مرکزی با حضور رئیس 
کل بانــک مرکزی و وزیر امــور اقتصادی و 

دارایی در صحن مجلس پرداختند.
رئیس مجلس با اشــاره به برگزاری جلسه 
غیرعلنی گفت: گزارش کامل این جلسه به 

اطاع مردم خواهد رسید.
اقتصادی  کمیســیون  همچنین سخنگوی  
مجلس بــه ارائه توضیحاتی درباره جلســه 
غیرعلنی با حضور رئیس کل بانک مرکزی 
پرداخــت و گفــت: در این جلســه تاش 
آقای فرزین رفــع دغدغه نمایندگان درباره 
سیاســت های ارزی بود و در این راستا این 
اطمینان داده شــد که در بلندمدت مسیر 
با ثباتی در حوزه ارزی طی شــود که جمع 
بنــدی نماینــدگان حکایــت از قانع بودن 

توضیحات رئیس بانک مرکزی دارد.
ســپس نمایندگان وارد دستور جلسه علنی 
شدند و بررســی ســوال از وزیر صمت در 

دستور کار نمایندگان قرار گرفت.
در ادامه جلســه علنی امروز، جال رشیدی 
کوچی با طرح ســوال خود از وزیر صنعت، 
معدن و تجــارت در خصــوص این که چرا 
علی رغم گذشت یکســال از تصویب قانون 
ساماندهی صنعت خودرو واردات خودروهای 
نو تا این لحظه انجام نشده است؟ بیان کرد: 
۱۹ مــاه از تصویب قانــون واردات خودرو 
می گــذرد، در این مدت چه تعداد خودروی 

وارداتی به دست مردم رسیده است؟
بعد از طرح سوال رشیدی کوچی، محمدباقر 
قالیبــاف اظهار کرد: موضــوع تخصیص ارز 
برای خــودرو به تصویب مجلس شــورای 
اسامی رســیده و در مجمع تشخیص هم 
تایید شــده لذا این موضوع اکنون تبدیل به 

قانون شده است.
وزیــر صنعت، معــدن و تجــارت که برای 
پاســخ به این سوال در صحن علنی مجلس 
حاضر شده بود، با تاکید بر اینکه صادرات و 
واردات هوشــمندانه بازار را تنظیم می کند، 
گفت: تولید کننده ایرانی باید بداند که مورد 
حمایت و از دست قاچاقچیان در امان است 

ولی یله و رها هم نیست.
عباس علی آبادی همچنین با تاکید بر اینکه 
بی تردید ایران اسامی را باید صنعتی کنیم 
و بدون شــک تولید تنها راه پیشرفت کشور 
است، تصریح کرد: ســالهای متمادی است 
که رهبر انقاب با هوشمندی در شعار سال 
مفهوم و خود کلمه »تولید« را عمدا مطرح 

می کنند.
وزیر صمت در بخش دیگری از توضیحاتش 
افــزود: با حذف تاطم های بــازار خودرو و 
کاهش قیمت ها در بازار نســبت به ابتدای 
تابســتان مواجهیم؛ در ضمن بطور متوسط 
قیمــت بازار خودروی تولید داخل از ابتدای 
ســال جاری حــدود ۲۶ درصــد و قیمت 

خودروهای مونتاژی حدود ۴۳ درصد کاهش 
داشته اســت؛ پیش بینی می شود با افزایش 
تولید داخل و عرضه منظم و همچنین تداوم 
و تقویت جریان واردات خودرو عماً بازار به 
سمت رقابتی شــدن پیش رود و با افزایش 
تولید و عرضه در ماه های پایانی سال شاهد 
نزدیک شدن قیمت های بازار به قیمت های 

کارخانه باشیم.
جال رشــیدی کوچــی پس از اســتماع 
توضیحات وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان 
کرد: اگر بنده همین الان این سوال را به رای 
بگذارم قطعا نمایندگان با توجه به حساسیت 
ایــن موضوع به وزیر کارت زرد می دهند اما 
از آنجا که آقای علی آبادی مدتی اســت که 
روی کار آمده و بنده شــهادت می دهم که 
در این مــدت بــرای واردات خودرو تاش 
کردند مهلتی ســه ماهه تا عیــد به وزارت 
صنعت، معدن و تجارت و دولت برای انجام 
واردات خودرو می دهم و ســوال خود را به 

رای نمی گذارم.
در جریان بررسی سوال از وزیر صمت، رئیس 
کل بانک مرکزی گفت: ۳۱ میلیارد و ۴۰۲ 
میلیــون دلار ارز به وزارت صنعت، معدن و 
تجارت تخصیص یافته است و وزارت صمت 
است که باید برای مصارف خود اولویت بندی 

داشته باشد.
در ادامه این جلســه، رحمت الله نوروزی در 
تذکری با اشــاره به ســوال رشیدی کوچی 
نماینده مرودشــت از وزیر صمــت درباره 
واردات خودرو گفت: بخشــی از ســوانح و 

تصادفات به دلیل کیفیت پایین خودروهای 
داخلی است،  انتظار مردم از دولت و مجلس 
اجرای قانون واردات خودروی کارکرده است.
در تذکری دیگر هم مالک شــریعتی، متهم 
اصلــی آلودگــی هــوا و ناترازی انــرژی را 
وضعیت خودروها دانســت و افــزود: امروز 
مقصر اصلی مصرف غیراســتاندارد سوخت 
خودروها هستند. خودروی کم مصرف وجود 
ندارد یا آن آنقدر گران بوده که مردم عادی 

نمی توانند استفاده کنند.
وضعیت لایحه اصلاح قانون مدیریت 
خدمات کشوری تعیین تکلیف شود

ســیدکاظم دلخوش نیز در نطقی با اشاره 
به اهمیت محصــول برنج در اســتان های 
شــمالی و برخی دیگر از استان های کشور 
گفت: قرار بود براســاس تذکــر معاون اول 
رئیس جمهوری برنج وارد نشــود اما در ۵ 
ماه گذشــته بیش از ۷۰۰ میلیون دلار برنج 

وارد کشور شده است.
دلخوش با انتقاد از توجه نکردن به تذکرات 
مطرح شده درباره گوجه و محصولات دامی 
گفت: بســیاری از محصولات کشاورزی رها 
شده به طوری که محصولات کشاورزان در 
انبارها مانده و در حال فاســد شدن است و 

دولت هیچ برنامه ای برای آن ندارد.
ســخنگوی کمیســیون حقوقی و قضایی 
مجلس با اشــاره به جلســه غیرعلنی امروز 
مجلس با حضور فرزین رئیس بانک مرکزی 
گفت: طبق گزارشــات ارائه شده در جلسه 
غیرعلنی، ۷ مدل ارز وجود دارد حال اینکه 

وجود ۲ مدل ارز هم فســاد آور اســت پس 
چطور ۷ مدل ارز داریم.

دلخــوش همچنین با تاکید بــر لزوم حل 
مشــکات کارکنان دولت و تعیین تکلیف 
لایحه اصــاح قانــون مدیریــت خدمات 
کشــوری گفت: باید بخش های مختلف در 
زمینه تهاتر نفت کمک کنند تا این اقدام با 

سهولت بیشتری انجام شود.
زاهدی ناایمن بودن خودرو را دلیل 

درگذشت دختر نخبه 
فوتبالیست دانست

محمدمهدی زاهدی نیــز تصریح کرد: دی 
ماه برای مردم اســتان کرمان پر اســت از 
اتفاقــات دردناک و دلخــراش از زلزله بم تا 
شهادت سردار سلیمانی و سردار پورجعفری، 
امســال و این روزها از دســت دادن دختر 
نخبه فوتبالیســت تیم ملی و تیم خاتون بم 
در اثــر حادثه رانندگی کــه دلیل اصلی آن 
ناایمــن بودن خودروی این نخبه ورزشــی 
بود، به حــوادث غم انگیز دی مــاه نیز این 
حادثه اضافه شــد.  وی تاکید کرد:  آسیب 
از مافیای خودرو در ایــن حادثه رخ داده و 
حوادث شــبیه به آن مشــهود است. تا کی 
نخبه ها و مردم کشــور باید قربانی یک عده 
مافیای ســودجوی اقتصادی باشند؟ زمانی 
که به گرفتن خودروهای شاسی بلند رانتی 
اعتراض کردیم دقیقا به همین دلیل بود. تا 
زمانی که نخبه های مــا، جوانان ما و مردم 
ما امکان اســتفاده از خودروی ایمن ندارند، 
کارگزاران نظام به باور حقیر، استفاده از رانت 

برای استفاده از این گونه خودروهای شاسی 
بلند و به دنبال تامین منافع و رفاه و آسایش 

شخصی بودن حرام است.
زاهدی  فزود: دولت و خودروسازانی را که به 
عرضه این خودروهای بی کیفیت می پردازند 
در از دســت دادن این نخبه ورزشکار مقصر 
می دانم و از پیشگاه مردم ایران و بخصوص 
مردم اســتان و بم عذرخواهی می کنم و در 
فرصت اندک باقی در این مجلس خواســتار 
برخورد جدی با مافیای اقتصادی مخصوصا 

درحوزه خودرو هستم. 
وی در ادامه بــا تاکید بر اینکه جلوگیری و 
کارشــکنی در واردات خودرو و انحصار در 
خودروسازی و شبکه توزیع خیانت به مردم 
و آسیب به امنیت ملی است، بیان کرد: قبول 
کنیم برخی اتفاقات ناگوار اعتماد عمومی را 
خدشه دار کرده اســت. باور کنیم مبارزه با 
فســاد و مفسدین و حامیان سیاسی شان نه 
تنهــا موجب افزایش اعتمــاد عمومی بلکه 
زمینه ساز مشارکت مردم در تمام عرصه ها 
از جمله انتخابات خواهد شــد، اجازه دهیم 
مردم طعم شیرین عدالت و مبارزه با فساد را 
احساس کنند. وی در ادامه در تذکری خطاب 
به  وزیر جهادکشاورزی، بیان کرد: برقراری 
تعرفه صددرصدی صادرات پیاز موجب شده 
که کشــاورزان کشــور از جمله کشاورزان 
جنوب استان به ســمت ورشکستگی رفته 
و سرمایه شان نیســت و نابود شود. انتظار 
 داریم کــه تجدیدنظر در تعرفــه صادرات 

پیاز صورت گیرد.

گزارش »مردم  سالاری« از حضور دو عضو هیات دولت در صحن مجلس

از جلسه غیرعلنی با طعم دلار تا مهلت برای واردات خودرو

رئیس خانه احزاب:
 همایش فصلی احزاب ۲۱ دی برگزار می شود

قدرتعلی حشــمتیان رئیس خانه احزاب گفت: شــب گذشته ماقاتی با آقای 
رئیس جمهور داشتیم. برای ســران قوا نامه های جداگانه ای برای دیدار ارسال 
کرده ایم.  برای اولین بار با رئیس جمهور بعد از ســال ها جلسه داشتیم. رئیس 

جمهور قول دادند با  ۱۴۰ حزب هم دیداری را ترتیب دهند.
حشمتیان ادامه داد: ۳۵ دبیرکل و ۱۵فعال سیاسی حضور داشتند و از سایق 
سیاسی مختلفی صحبت کردند. از مســتقلین و اعتدال ها کمتر دعوت شده 
بودند.  حدود ۲۰نفر از احزاب و سیاسیون در این دیدار صحبت کردند؛ پیشنهاد 

کردیم که این جلسات متعدد برگزار شوند.
حشمتیان اظهار داشــت: گله مند بودیم که احزاب در کشور جایگاهی ندارد. 
یکی از مواردی که مردم در انتخابات شرکت نمی کنند آن  است که به احزاب 

کم توجهی می شود.
وی تصریح کرد: به آقای رئیس جمهوری گفتیم، انتخابات دوره های گذشــته 
مجلس را بررسی کردیم که در مجلس دوره پنجم ۷۰ درصد مشارکت وجود 

داشته و در مجلس یازدهم ۴۰ درصد مشارکت.
حشــمتیان تاکید کرد: هیات ۱۵ نفره به چین ســفر کردیم. در این سفر ۷ 

ماقات داشتیم. با مسوولان مختلف چین دیدارها و گفت وگو هایی داشتیم.
وی گفت: مســوولان به احزاب توجه کنند. بی توجــه ای به احزاب یعنی بی 
توجهی به مردم. اگر به احزاب توجه کنیم مشارکت افزایش پیدا می کند.   مردم 

در انتخابات حرف اول را می زنند. پس باید به احزاب اهمیت داده شود.
رئیس خانه احزاب ایران خاطرنشان کرد: هیات نظارت کار هیات های اجرایی 
را جبران کند. هر چه قدر تعداد کاندیدا ها بیشــتر شوند قطعا مردم مشارکت 

بالایی در انتخابات خواهند داشت.
وی افزود: شــورای نگهبان با احزاب جلســه بگذارد. اگر خانه احزاب، وزارت 
کشور، کمیسیون ماده ۱۰ و شورای نگهبان جلساتی داشته باشند و نواقص را 

بررسی کنند مشارکت مردم در انتخابات  افزایش پیدا می کند.
حشــمتیان ادامه داد: همایش فصلی احزاب در ۲۱دی برگزار می شود. از هر 
حــزب دعوت خواهیم کرد. از رئیس جمهوری درخواســت کردیم که در این 

همایش شرکت کنند. 
عنوان همایش هم انتخاب و احزاب برگزیده شده است.

احزاب

روایت خلجی از نشست احزاب با رئیس جمهوری:
آیت الله رئیسی حضور سلایق مختلف در مجلس را 

نگران کننده نمی داند
ســپهر خلجی در صفحه شــخصی خود در فضای مجازی با اشاره به نشست 
شــامگاه دوشــنبه فعالان حزبی با سید ابراهیم رئیســی که در نهاد ریاست 
جمهوری برگزار شد، نوشت: ۵۰ تن از نمایندگان احزاب و جریان های سیاسی 
کشور در نشستی صمیمانه با رئیس جمهور به گفت وگو و تبادل نظر پرداختند.
رئیس شــورای اطاع رســانی در ادامه مطلب خود آورده است: برگزاری این 
نشســت در اجرای تاکیدات رهبر معظم انقاب مبنی بــر ضرورت برگزاری 
انتخابات پرشور صورت گرفت و رئیس جمهوری بیشتر شنونده مطالب اعضای 

جلسه بود. فضا کاما آزاد، هم انتقاد بود و هم پیشنهاد.
خلجی همچنین به نقل از رئیس جمهوری اعام کرد: کار مشترک این جمع 
تقویت امید مردم باشد. حضور سایق مختلف در مجلس نگران کننده نیست.

وی تاکیــد کرد: رئیس جمهوری لازمه تحول و تعقل را حضور همه ســایق 
دانست و گفت که اصل بر صاحیت است مگر اینکه دلایل متقن برای آن ارائه 

شود هدف همه ما ارتقاء سرمایه اجتماعی باشد.

رویداد

محمد هاشــمی درباره جلســه فعالان سیاسی و حزبی با 
رئیس جمهوری اظهار کرد: این جلسه با حضور حدود ۵۰ 
نفر از فعالان حزبی و شخصیت های مستقل سیاسی برگزار 
شد و هدف جلسه هم ارائه پیشنهاد و راهکار برای افزایش 

مشارکت مردم در انتخابات بود.
وی ادامه داد: بیشــتر افراد حاضر در جلســه درباره تاثیر 
مسائل اقتصادی و معیشتی بر میزان مشارکت در انتخابات 
صحبت کرده و تاکید کردند کــه اگر تورم کاهش یافته، 
قدرت خرید مردم افزایش یابد و مشــکات اقتصادی کم 
شود، مشــارکت مردم بیشتر می شود. بحث دیگر این بود 
که باید به مردم امید داد چون الان امید مردم کم شــده 
است. برخی هم انتقاد داشتند که نوع عملکرد دستگاه های 
نظارتی در بررسی صاحیت ها موجب شده که تعادلی میان 

جریان های سیاسی وجود نداشته باشد و  این عامل هم بر 
مشارکت تاثیر می گذارد.

ایــن فعال سیاســی با بیــان اینکه به عنوان شــخصیت 
سیاسی مســتقل در این جلسه دعوت شــده بود، گفت: 
من در جلســه گفتم که به عنوان کســی کــه تجربه کار 
رسانه ای دارم، به سیاست رســانه ای نظام معترضم و اگر 
دنبال افزایش مشــارکت هستیم، این سیاست باید اصاح 
شود. گفتم که روسای جمهوری پیشین، روسای مجلس، 
برخی وزرا و مســئولان بین مردم هنوز محبوبیت دارند. 
روسای جمهوری پیشین الان کجا هستند؟ یا مرحوم شده 
یا ممنوع التصویر هســتند. این افــراد به هر حال به مردم 
خدمت کرده اند و اگر به صحنه بیایند، مردم به مشــارکت 
در انتخابات تشویق می شوند. در سایر کشورها از توانمندی 
روسای جمهوری پس از پایان دوره آنها در سایر جایگاه ها 
استفاده می شود، ولی در ایران مثل اینکه روسای جمهوری 
یک بار مصرف هستند. من معتقدم اگر سیاست رسانه ای 
نظام اصاح شــود، مشارکت حتی به بالای ۸۰ درصد هم 
می رسد. هاشمی  درباره مواضع رئیس جمهور در این جلسه 
بیان کرد: رئیس جمهور بیشتر صحبت های فعالین سیاسی 
را تایید کرد و به اهمیت امید دادن به مردم تاکید داشت. او 
گفت که به دولت هم انتقاد وارد است و ما انتقادپذیریم ولی 
در کنار انتقاد، کارهای مثبت دولت هم را به مردم بگویید.

حسین کمالی دبیرکل حزب اسامی کار، درباره جزئیات 
دیــدار دبیران کل احزاب با رئیس جمهوری گفت: در این 
جلسه دبیران کل برخی از احزاب صحبت کردند و با توجه 
بــه وقت کمی که بود همه دبیــران کل صحبت نکردند. 
موضوعاتی که مطرح شــد، مربوط بــه نحوه تعامل بین 
دولت، احزاب سیاسی و همچنین نحوه افزایش مشارکت 
در انتخابات و عواملی کــه می تواند در این موضوع موثر 
باشد، بود. افراد مختلف مسائلی را که برای خود آن ها مهم 
بود، مطرح کردند. مثا برخی از دوســتان مسائل مربوط 
به دانشگاه و دانشجویان، برخی از دوستان مسائل مربوط 
به اقتصاد کشور و برخی دیگر نیز دلخوری هایی که مردم 
از نظر سیاســی و اجتماعی دارنــد را مطرح کردند و در 
زمینه های مختلف هم بحث شد. کمالی تصریح کرد: باید 
رضایت مندی برای مردم ایجاد شده و مقدماتی فراهم شد 
که براســاس آن، مردم رغبت پیدا کنند در این انتخابات 
شرکت کنند. الان رغبتی برای شرکت در انتخابات وجود 
ندارد. به طور مثال به مسائل سیاسی که در پی انتخابات 
غیررقابتی رقم زده شده، اینکه یک گروه خاص می تواند 
ثبت نــام کند، ردصاحیت های گســترده ای که صورت 
می گیرد و عده زیادی از انتخابات باز می مانند اشاره کردم. 
درباره مسئله گرانی  که در کشور وجود دارد، قیمت هایی 
که سرسام آور است و خانواده ها از تأمین اجناس خودشان 

بازماندند، صحبت کردم. وی افزود: با شــرایطی که وجود 
دارد و ناامیدی که در همه جا مشــهود است، بعید به نظر 
می رسد که مشــارکت زیاد باشد. برای داشتن مشارکت 
بــالا، دولت بایــد این تغییرات را در دو بخش سیاســت 
خارجی و سیاست داخلی و همچنین اقتصادی در دستور 
کار خــود قرار دهد. این از موضوعاتی بود که در جلســه 
شب گذشته خدمت رئیس جمهوری ارائه شد.  کمالی در 
پاسخ به این سوال که خروجی جلسه چه نتیجه ای داشت، 
گفــت: توقع دولت این بود که احزاب و گروه ها به میدان 
آمده و در انتخابات نقش آفرینی کنند تا انتخابات از رونق 
بیشتری برخوردار شود. توقع احزاب و گروه ها هم این بود 
که رئیس جمهور و سران سه قوه شرایط انتخابات مناسب 

و رضایتمندی مردم را فراهم کنند.

هاشمی: 

باید از روسای جمهوری پیشین در افزایش امید به مردم استفاده کرد
کمالی: 

دولت به دنبال انتخابات رقابتی است، باید روش خود را تغییر دهد


